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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 26 DE SETEMBRE 

DE 2019 

 

Identificació de la sessió: 

 

Núm. 11 /2019 

Sessió ordinària. 

Data: 26 de setembre de 2019 

Hora d’inici: 21.00 h.  

Hora d’acabament:  21.50 h. 

Lloc: Sala de sessions de la Casa de la Vila. 

 

Assistents: 

 

President:  Martin Ángel Torres Valls 

 

Tinents de Batle: 

  Joan Monjo Estelrich  

  Eugenio Garrido Vivas 

  Juan Quetglas Gayà 

  Maria Magdalena Marimón Mas 

  Miguel Estelrich Vanrell 

   

Regidors:  

Rocio Romero Galera 

Maciana Alomar Bauzá  

Francisca Ignacio Pujadas  

Juana Ana Llull Molinas  

Francisco Bergas Pastor 

  Martí Joan Fornés Cerdó 

  Margarita Mestre Morey 

Guillermo Perelló Gil 

  Maria Antonia Cifre Calafat 

  Juan Llabrés Bestard 

 

No hi assisteix:   

  Catalina Tous Seguí 

 

Incidències:   El Sr. Monjo Estelrich abandona la sessió una vegada començat  el punt de precs i 

  preguntes 

 

Secretari: 

Nicolau Conti Fuster 

Interventora:  

  Margarida Quetglas Ferragut 
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Ordre del dia 

 

PART RESOLUTÒRIA 

ORDRE DEL DIA 

 

1.- Examen i aprovació de l’acta de la sessió extraordinària de l’Ajuntament Ple de dia 20 d’agost de 

2019.      

  

2.- Examen i aprovació proposta sobre aprovació del Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible i el Clima 

(PAESC). 

 

3.- Examen i aprovació moció presentada pel grup municipal SUMA sobre reconeixement als efectius 

de la Policia Local. 

 

4.- Examen i aprovació moció presentada pel grup municipal de Convergència sobre instar a la 

Conselleria d’Educació , Universitat i Recerca a disposar de partida pressupostària per a la futura 

escola de Can Picafort. 

 

5.- Examen i aprovació proposta sobre instar al Consell Insular a dur a terme les obres de conservació 

i manteniment de les carreteres MA3440 ( Llubí-Santa Margalida), MA3410 i 3413 (Santa Margalida - 

Can Picafort) i MA 3430 (Santa Margalida - Muro) i ronda de circumval·lació de Can Picafort. 

 

6.- Examen i aprovació proposta sobre instar a la Conselleria de Medi Ambient  i Territori perquè es 

procedeixi a la neteja de la Síquia Real i els torrents de Son Bauló, Son Real i Na Borges. 

 

7.- Mocions / propostes d’urgència. 

 

 

PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

1.- Donar compte de les Resolucions de Batlia 

2.- Informació de Batlia 

3.- Precs i preguntes 

 

 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

 

1.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 20 D’AGOST DE 2019.      

  

D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a l’acta de 

la sessió extraordinària de l’Ajuntament Ple de dia 20 d’agost de 2019 i que s’ha enviat oportunament 

amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, per unanimitat, s’aprova l’acta abans esmentada.   
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2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE APROVACIÓ DEL PLA D’ACCIÓ PER A 

L’ENERGIA SOSTENIBLE I EL CLIMA (PAESC). 

 

Es presenta la proposta del regidor de Medi Ambient de dia 17 de setembre de 2019, la qual va ser 

dictaminada favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General d’Assumptes 

Competència del Ple de dia 23 de setembre de 2019, la qual diu: 

 

“El Pacte de Batles i Batlesses és una iniciativa de la Comissió Europea que va sorgir el 2008 
amb l’objectiu de reduir, com a mínim, un 20 % de les emissions de CO2 pel 2020 
comptabilitzant com a any de partida el 2005. 
 
Al 2011 l’Ajuntament de Santa Margalida va elaborar el PAES (Pla d’Acció per a l’Energia 
Sostenible) per tal de materialitzar el compromís adquirit en reduir les emissions de gasos 
d’efecte hivernacle, d’augmentar la producció d’energia a partir de fonts renovables i 
d’augmentar l’eficiència energètica al municipi. 
 
A finals de 2015, amb motiu de la 21 Conferència Internacional del Canvi Climàtic (COP21) es 
va crear el nou Pacte de Batles i Batlesses per al Clima i l’Energia. Aquest nou pacte adopta 
un objectiu de reducció de CO2 superior al 40 % per a l’any 2030, amb referència a l’any 
2005 i junta mitigació i adaptació del canvi climàtic en un mateix compromís. A més, dóna 
lloc a un pacte global, és a dir, estès a tots els continents del món i no només en l’àmbit 
europeu, i planteja objectius de reducció per a l’any 2050. 
 
L’Ajuntament de Santa Margalida va aprovar l’adhesió al nou “Pacte de Batles i Batlesses pel 
Clima i l’Energia Sostenible” i va facultar al batle a la signatura dels Compromisos 2030 
mitjançant ACORD de Junta de Govern Local en sessió el passat 12 de setembre de 2019. Els 
municipis adherits es comprometen a executar accions per assolir la reducció d’emissions de 
gasos d’efecte hivernacle (GEH) de com a mínim del 40%, augmentar l’eficiència energètica 
un 27% i l’ús d’energies renovables un 27% a l’any 2030. Tot això conjuntament amb 
l'adopció d'una estratègia d’adaptació al canvi climàtic, que han de quedar recollits ens els 
nous Plans d’Acció, anomenats “Plans d’Acció per l’Energia Sostenible i el Clima” (PAESC). 
 
L’Ajuntament de Santa Margalida ja té finalitzada la redacció d’aquest PAESC, per la qual 
cosa s’ha de procedir a l’aprovació del document a través del Plenari municipal. 
 
Per tot l’exposat, PROPÒS: 
 

- L’aprovació del document  “Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible i el Clima” redactat 
aquest any 2019. 

 
Adjunt còpia del document a l’Annex I de la present proposta.” 
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Intervencions: 

 

El Sr. Bergas Pastor demana si són vinculants per a l’Ajuntament els compromisos que figuren en 

aquest document. 

 

El Sr. Batle li respon dient que es tracta d’unes pautes que l’Ajuntament es compromet a dur endavant 

en la mesura de les seves possibilitats i que va complint de manera escalonada. 

 

 

Votació: 

 

La proposta s’aprova per unanimitat. 

 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SUMA 

SOBRE RECONEIXEMENT ALS EFECTIUS DE LA POLICIA LOCAL. 

 

Es presenta la moció presentada pel grup municipal SUMA amb RGE 6129 de dia 9 de setembre de 

2019, la qual va ser dictaminada favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa 

General d’Assumptes Competència del Ple de dia 23 de setembre de 2019, la qual diu: 

 

“MOCIÓ DE RECONEIXEMENT ALS EFECTIUS DE LA POLICIA LOCAL 

 

Exposició de motius: 

 

El passat dia 10 d'agost els agents del cos de policia local de Santa Margalida salvaren  la vida a un 

infant d'aquest municipi. Grades a la seva rapida intervenció i a la seva actuació es va poder evitar que 

aquest s'ofegués amb un tros de menjar. 

 

Fets com el succeït mostren la professionalitat i la velocitat d'actuació dels efectius de la policia local 

d'aquest municipi. 

 

Actuacions com aquestes són les que ho demostren i és per aixo que s'ha de considerar just el 

reconeixement a aquests merits i a aquestes funcions que són prova de la importancia de la seva tasca 

diaria. 

 

 

 

Per tot aixo, proposam al Ple l'adopció dels següents ACORDS: 

 

 

 

PUNT ÚNIC: El ple de Santa Margalida acorda expressar la seva gratitud i reconeixement als agents 

del cos de policia municipal qui -fruit de la seva rapida intervenció- salvaren la vida a un ciutada el 

passat 10 d'agost. Igualment, fan   extensiva aquesta felicitació a la resta d'efectius del cos.” 
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Intervencions: 

 

El Sr. Bergas Pastor explica breument la justificació d’aquesta moció. 

 

El Sr. Batle diu que l’equip de govern hi està d’acord, però que li hagués agradat que s’hagués 

preparat de forma consensuada entre tots els grups municipals. 

 

 

Votació: 

 

La proposta s’aprova per unanimitat. 

 

 

4.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 

CONVERGÈNCIA SOBRE INSTAR A LA CONSELLERIA D’EDUCACIÓ , UNIVERSITAT 

I RECERCA A DISPOSAR DE PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA PER A LA FUTURA ESCOLA 

DE CAN PICAFORT. 

 

Es presenta la moció del grup municipal de Convergència de dia 18 de setembre de 2019, la qual va 

ser dictaminada favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General d’Assumptes 

Competència del Ple de dia 23 de setembre de 2019, la qual diu: 

 

“Joan Monjo Estelrich en qualitat de portaveu del Grup Municipal de CONVERGÈNCIA, 

 

Exposa: 

 

Ja fa anys que la població de Can Picafort sofreix una situació deficitària quan a les infraestructures 

necessàries per a escolaritzar les nines i els nins de la localitat. En concret, el nostre partit ja l’any 

2006 denuncià la precarietat de Can Picafort dins aquest àmbit. Aquest fet ha anat empitjorant cada 

cop més. 

 

Degut a les diferents incidències i requeriments a aquest Ajuntament, que han sorgit per part de la 

Conselleria d’Educació, Universitat i Recerca, a l’hora de la projecció i execució de la futura escola 

pública de Can Picafort, durant els darrers 4 anys i que, al nostre parèixer només obeïen a dilatar en el 

temps la construcció de la nova escola de Can Picafort, circumstàncies aquestes, que han ocasionat un 

retard considerable en la construcció d’aquesta escola. 

 

El fet es que a data d’avui el Govern no ha pressupostat la partida necessària per poder realitzar el 

projecte i executar l’obra de la futura escola. 

 

Es per això que per tal d’agilitzar i evitar més dilatacions en la projecció i construcció de la futura 

escola pública de Can Picafort, li propòs la següent moció a la pròxima sessió plenària: Instar a la 

Conselleria d’Educació, Universitat i Recerca a disposar partida pressupostària per a la futura Escola 

de Can Picafort. Tan per la realització del projecte com per a la construcció de l’Escola, al pressupost 

del 2020. 

 

Per tot això present aquesta moció al senyor Batle als efectes oportuns.” 

 

D
at

a:
02

/1
0/

20
19

 1
2:

05
:4

8 
U

R
L:

ht
tp

://
po

rt
af

ib
.a

js
an

ta
m

ar
ga

lid
a.

ne
t/c

us
to

di
a/

in
de

x.
js

p?
ha

sh
=

80
30

98
82

a3
39

26
b9

ef
2d

77
c1

fa
16

60
55



 
I L L E S   B A L E A R S 

 

 

Passeig d’Es Pouàs, 23 · 07450 SANTA MARGALIDA (Mallorca) · Tels. 971 523030/971 856116 ·  Fax.971 523777 · 
http://www.ajsantamargalida.net 

C.I.F. P-0705500-G – Núm. R.E.L 01070550  
 

6 / 14 

 

 

Intervencions 

 

El Sr. Monjo Estelrich explica la justificació d’aquesta moció, i ho fa fent un relat des dels seus inicis 

l’any 2006 quan es va començar a plantejar la necessitat de comptar amb un nou centre escolar al nucli 

de Ca’n Picafort. 

 

Remarca que en el 2017 el Govern autonòmic va aprovar un decret que permetia la ubicació 

d’equipaments docents inclusivament en sòl rústic, per la qual cosa entén que es va simplificar la 

tramitació administrativa i ja no era necessari fer l’enviament de molta més documentació de la que ja 

s’havia tramès des de l’ajuntament. Per aquest fet, i atesa la manca de resposta des de la Conselleria 

d’Educació a la demanda municipal, considera que va ser una maniobra dilatòria que emmascarava 

una manca real de finançament.  

 

Finalitza la seva intervenció manifestant que si en el proper pressupost de 2020 de la CAIB no hi 

figura una dotació de 4.500.000 € per a aquest projecte el mateix no es podrà executar, raó per la qual 

està justificada la present moció. 

 

El Sr. Bergas Pastor afirma que en els pressuposts de la CAIB ja es varen preveure unes dotacions de 

480.000 € en el 2018, i de 1.500.000 € en el present exercici de 2019, i el fet de no haver tramès la 

documentació requerida ha tingut notable incidència en aquesta qüestió. Per aquest motiu celebra que 

en els darrers dos mesos s’hagi enviat el que es demanava i d’aquesta manera es pugui reprendre la 

situació.  

 

El Sr. Monjo Estelrich conclou el debat afirmant que la prova sobre la vertadera voluntat del Govern 

autonòmic de què es faci realitat aquest projecte serà comprovar si es consignen en el pressupost de 

l’any que ve els 4.500.000 € necessaris per enllestir les inversions. 

 

 

Votació: 

 

La moció s’aprova per unanimitat. 

 

 

5.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE INSTAR AL CONSELL INSULAR A DUR 

A TERME LES OBRES DE CONSERVACIÓ I MANTENIMENT DE LES CARRETERES 

MA3440 ( LLUBÍ-SANTA MARGALIDA), MA3410 I 3413 (SANTA MARGALIDA - CAN 

PICAFORT) I MA 3430 (SANTA MARGALIDA - MURO) I RONDA DE 

CIRCUMVAL·LACIÓ DE CAN PICAFORT. 

 

Es dóna compte la proposta de ratificació de l’escrit que es va remetre al Consell Insular amb RGS 

2657 dia 10 de setembre de 2019 i que va ser dictaminada favorablement en la sessió ordinària de la 

Comissió Informativa General d’Assumptes Competència del Ple de dia 23 de setembre de 2019, 

escrit que es transcriu a continuació: 

 

“Hble. Sra. Presidenta, 
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L’Ajuntament de Santa Margalida ve denunciant repetidament el mal estat en que es troben les 

Carreteres MA 3440 (Llubí-Santa Margalida), MA 3410 i 3413 (Santa Margalida – Can Picafort) i 

MA3430 (Santa Margalida – Muro) i la falta de la Ronda de Circumval·lació de Can Picafort. 

 

El creixement continuat de la població i l’alt nivell d’afluència turística demanda unes infraestructures 

en bon estat de conservació i segures. 

 

Han estat varies les ocasions en que des d’aquest Consistori s’ha demanat que l’execució del projecte 

redactat i que afecta a les vies indicades i la darrera vegada que ens van interessar per aquestes obres, 

se’ns va informar que hi havia un problema de conflicte ambiental al la zona ZEPA. 

 

Així mateix, voldria manifestar-li la absoluta necessitat de escometre les obres de la via de 

circumval·lació de Can Picafort. 

 

Per l’anteriorment exposat, li voldria sol·licitar una reunió per a poder tractar sobre la seva intenció 

d’escometre les obres projectades a les carreteres indicades, així com el termini en que tenen previst 

executar-les.” 

 

Intervencions 

 

El Sr. Bergas Pastor manifesta la seva conformitat amb el contingut de la proposta, si bé matisa que és 

convenient eliminar la referència que conté sobre la sol·licitud de la reunió amb la Presidenta del 

Consell Insular de Mallorca, atès que aquesta ja s’ha dut a terme. 

 

 

Votació: 

 

Per unanimitat dels assistents s’acorda: 

 

 

1r. Ratificar la sol·licitud d’instar al Consell Insular de Mallorca perquè dugui a terme les obres de 

conservació i manteniment de les carreteres MA3440 ( Llubí-Santa Margalida), MA3410 i 3413 

(SantaMargalida - Can Picafort) i MA 3430 (Santa Margalida - Muro) i ronda de circumval·lació de 

Can Picafort. 

 

2n. Traslladar aquest acord al Consell Insular de Mallorca, als efectes oportuns. 

 

 

6.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE INSTAR A LA CONSELLERIA DE MEDI 

AMBIENT I TERRRITORI PERQUÈ ES PROCEDEIXI A LA NETEJA DE LA SÍQUIA 

REAL I ELS TORRENTS DE SON BAULÓ, SON REAL I NA BORGES. 

 

Es dóna compte la proposta de ratificació de l’escrit que es va remetre a la Conselleria de Medi 

Ambient, Agricultura i Pesca amb RGS 2730 dia 16 de setembre de 2019 i que va ser dictaminada 

favorablement en la sessió ordinària de la Comissió Informativa General d’Assumptes Competència 

del Ple de dia 23 de setembre de 2019, escrit que es transcriu a continuació: 

 

“Hble. Conseller, 
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Vist l’estat en que es troben els torrents que passen pel nostre municipi, a causa de la manca de 

manteniment necessari. 

 

Vist l’estat en que es troba específicament la Síquia Reial, amb gran quantitat de vegetació a causa, 

també, de l’aigua que s’hi aboca provinent de la depuradora de Santa Margalida. 

 

I atès que no es pot demorar més l’adopció de mesures al respecte, mitjançant la present, el requereixo 

perquè inicií els tràmits o procediments adients i es procedeixi de forma immediata a la neteja de la 

Síquia Reial i dels torrents de Son Bauló, Son Real i Na Borges. 

 

Esperant la seva immediata actuació, rebi una cordial salutació.” 

 

 

Intervencions: 

 

El Sr. Bergas Pastor diu que està d’acord amb la proposta, si bé matisaria que la neteja és fes de 

manera adequada a les exigències concretes perquè a vegades no és convenient rebassar del tot la 

vegetació. 

 

El Sr. Monjo Estelrich no considera oportú introduir aquesta precisió perquè la Conselleria és la 

competent amb la matèria i ja sap com ho ha de fer. 

 

Votacions: 

 

La proposta s’aprova per unanimitat. 

 

 

7.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 

 

7.1.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 20/2019 

PER CONCESSIÓ DE SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB BAIXES PER 

ANUL·LACIÓ. 

 

El Sr. Batle explica que per qüestions de celeritat es fa necessari donar tràmit d’aprovació a 

l’expedient instruït per modificació de crèdit en determinades partides pressupostàries.  

 

 

El Sr. Bergas Pastor manifesta que habitualment el seu grup no acostuma a donar suport a aquest tipus 

de mocions, però donat que el seu contingut afecta a l’execució de despeses corresponents al punt 

núm. 2 de la sessió d’avui, al qual hi han votat a favor, es mostren conformes en incloure la discussió 

d’aquest punt d’urgència. 

 

Sotmesa a votació la inclusió de la moció exposada, s’acorda per unanimitat dur-ho a terme. 

 

 

Acte seguit es presenta la proposta de Batlia de dia 25 de setembre de 2019, la qual diu: 
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“Vista la providència de batlia de dia 24 de setembre de 2019 relativa a la necessitat de realitzar 

determinades despeses consignades en el pressupost municipal 2019 però per a les que el crèdit es 

insuficient, i per això es sol·licita la incoació d’un expedient de modificació de crèdit per la concessió 

de suplement de crèdit finançat amb baixes per anul·lació. 

 

Vist l’informe de la Interventora de data 25 de setembre de 2019. 

 

PROPÒS AL PLENARI L’ADOPCIÓ DEL SEGÜENT ACORD: 

 

Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit 20/2019 per concessió de 

suplement de crèdit finançat amb baixes per anul·lació que consta de les parts següents: 

 

APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES DISMINUEIXEN 
  Aplic. Pressup Denominació C.INICIAL DISMINUCIÓ C.DEFINITIU 

231 62400 Vehicles Serveis Socials 30.000,00 € 21.000,00 € 9.000,00 € 

  TOTAL 30.000,00 € 21.000,00 € 9.000,00 € 

     APLICACIONS PRESSUPOSTARIES QUE ES CREEN O AGUMENTEN 
 

     SUPLEMENT DE CRÈDIT 
   Aplic. Pressup Denominació C.INICIAL INCREMENT C.DEFINITIU 

132 62400 Vehicles Policia Local 30.000,00 € 13.000,00 € 43.000,00 € 

1532 62400 Vehicles Brigada d'Obres 30.000,00 € 8.000,00 € 38.000,00 € 

  TOTAL 60.000,00 € 21.000,00 € 81.000,00 € 

 
Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, 

mitjançant edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 

presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, 

comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   

L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà inserit en el 

BOIB i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 

No obstant, el Ple de l’Ajuntament, acordarà.” 

 

Intervencions: 

 

No n’hi ha. 

 

 

Votació 

 

La moció s’aprova per unanimitat. 
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7.2 MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SUMA PER A LA LIMITACIÓ DELS 

ESPAIS PER A LES ELECCIONS DE 10 DE NOVEMBRE DE 2019 

 

El Sr. Bergas Pastor explica la justificació de la presentació d’aquesta moció per tal de disminuir 

l’impacte visual de la propaganda electoral en determinats indrets del municipi. 

 

Sotmesa a votació la inclusió d’aquest punt no s’aprecia la mateixa en obtenir-se sis vots a favor 

(SUMA + CPU) i deu abstencions (Convergència i PP), atès que no s’arriba a assolir la majoria 

absoluta requerida segons preveu l’article 82.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre municipal i de 

règim local de les Illes Balears. 

 

El Sr. Batle, no obstant, es compromet a revisar si ja s’ha enviat aquesta informació a la Junta 

Electoral de Zona d’Inca i les possibilitats de modificar-ho si així fos convenient. 

 

 

PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 

 

1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 

 

D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 

de les entitats locals, el Sr. batle dóna compte i ofereix explicacions sobre els decrets de Batlia i 

resolucions registrades des de dia 22/de juliol de 2019 fins a dia 20 de setembre de 2019, del número 

701 fins al 914 (ambdós inclosos). 

 

Els reunits, per unanimitat, se’n donen per assabentats. 

 

 

2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 

 

El Sr. Batle informa de la propera incorporació a l’Ajuntament de Manacor, mitjançant comissió de 

serveis, del secretari titular d’aquesta corporació, Sr. Nicolau Conti Fuster. Els assistents es donen per 

assabentats i li agraeixen els serveis prestats.  

 

També informa sobre una recent entrevista amb la Presidenta del Consell Insular de Mallorca en la 

qual es varen tractar diversos assumptes d’interès per aquest municipi i que va transcorre en un 

ambient cordial i receptiu. 

 

El 1r Tinent de batle, Sr. Monjo Estelrich, dóna compte que s’ha reiterat la petició que ja es va fer el 

passat mes de febrer al mateix conseller d’Educació perquè s’habilitin els mitjans necessaris per tal 

que els alumnes de primer i segon de batxillerat es puguin beneficiar del transport públic subvencionat 

per a aquells que resideixen en els nuclis de Can Picafort i de Son Serra de Marina. També afegeix que 

l’ajuntament ha decidit subvencionar aquestes despeses. 

 

Per la seva part, el Sr. Batle proposa que s’adjunti amb l’acta de la sessió d’avui la nota de premsa que 

va publicar la Conselleria d’Educació, Universitat i Recerca, en data 19 de setembre de 2019, en 

relació a l’entrevista mantinguda entre responsables polítics d’ambdues institucions sobre el projecte 

de construcció de la nova escola de Ca’n Picafort. El text és el que seguidament es transcriu: 
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“Una vegada l’Ajuntament ha lliurat la major part de la documentació pendent Educació ha 

començat la redacció del projecte bàsic del nou centre 

Un projecte de CEIP de dues línies amb capacitat per a 450 alumnes que es començarà a construir 

entre finals de 2020 i inicis de 2021 

El municipi de Santa Margalida podria tenir el nou centre enllestit al llarg del curs 2021/2022 

El conseller d’Educació, Universitat i Recerca, Martí March, acompanyat del director general de 

Planificació, Ordenació i Centres, Antoni Morante, s’ha reunit avui dematí amb el batle de Santa 

Margalida,  Martí Àngel Torres i amb la quarta Tinent de batle, Maria Magdalena Marimón, per 

avançar en la construcció del nou centre d’educació infantil i primària de Can Picafort. 

Una vegada que el passat mes de juliol l’Ajuntament va lliurar la major part de la documentació 

pendent i a l’espera de l’informe de carreteres, la Conselleria d’Educació ha informat l’Ajuntament 

que ja ha començat a redactar el projecte bàsic del nou centre. Un projecte que es presentarà abans 

de final de curs a la comunitat educativa del municipi perquè puguin fer les seves aportacions. 

La Conselleria s’ha compromès que desprès redactarà el projecte definitiu i licitarà les obres. 

Aquestes podrien començar a final de 2020 o a inicis de 2021. La nova escola està previst que pugui 

entrar en funcionament al llarg del curs 2021-22. 

Projecte del nou CEIP de Can Picafort 

El centre d’educació infantil i primària tindrà dues línies i capacitat per a 450 alumnes i un 

pressupost d’entorn els 4’5 milions d’euros. El termini d’execució per aquest tipus de centre és de 14 

mesos. 

El projecte contempla una construcció baix criteris racionals, econòmics i sostenibles. En total es 

construiran 6 unitats d’educació infantil de segon cicle amb capacitat per a 150 alumnes, 12 unitats 

d’educació primària per a 300 alumnes juntament a 1 unitat d’educació especial en centre ordinari 

(aula UECCO).  

La previsió és que el nou centre serà una realitat dins el curs 2021/2022. 

 

Finalment el Sr. Batle vol aclarir, en relació a l’assumpte del plet de la piscina de Santa Margalida, 

que aquest projecte es va enllestir en un mandat del Partit Popular, i que no va dir cap mentida al 

respecte com erròniament es va difondre. El Sr. Bergas Pastor explica que hi va haver una confusió 

amb el periodista i que l’assumpte ja es va poder aclarir, demanant disculpes per les conseqüències del 

malentès. 

 

  

3.- PRECS I PREGUNTES 

 

Grup Municipal de CPU: 
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1. Hi ha novetats amb l’assumpte de l’escoleta de Son Serra de Marina? 

 

R : S’està analitzant el seu cost d’implantació. En funció del seu import s’haurà de decidir si convé 

més que els al·lots es desplacin a Can Picafort. 

 

 

Grup Municipal de Suma: 

 

Precs: 

 

1. Ens han comunicat que hi ha una rompuda a la canonada d'aigua que ve de la carrerassa dels pous i 

que fa un parell de dies que vessa.  

 

2- Alguns veïnats del darrer tram del c/ Méndez Núñez de Can Picafort (el qui dóna a l'escola) ens han 

comunicat que en aquell tram només hi ha una farola que funcioni i per tant s'està mig a les fosques, 

demanaríem que es solucionés.  

 

R (1r Tinent de batle): Se’n pren nota si bé els problemes de lluminària deuen haver estat esporàdics i 

segurament ja estan reparats. 

 

 

Preguntes: 

 

1- Com ha afectat la fallida de Thomas Cook a Can Picafort? L'Ajuntament té xifres, ha parlat amb els 

afectats o té alguna mesura prevista per fer-hi front? 

 

R : No es tenen encara dades al respecte però segur que ha afectat a hotelers, transportistes i altres 

empresaris del sector.  El Sr. Monjo Estelrich comenta que amb aquest fet es demostra la necessitat 

d’haver de modificar l’actual règim de l’anomenada ecotaxa.  

 

 

2- Vàrem veure pel diari aquest estiu que hi ha hagut vessaments contaminants al port de Can Picafort. 

Igualment, vàrem veure que Ports de les Illes Balears havia donat  a l'abril passat un mes a 

l'Ajuntament per si tenia res que dir respecte a les obres que es volen fer i l'Ajuntament no va 

contestar, com així? Quina és la postura i què ha fet l'Ajuntament amb tot això? 

 

R: És un assumpte en el qual es deuen haver estat emesos informes per part del Tècnic de Medi 

Ambient, Sr. Anoni Nadal. No és una qüestió de competència estrictament municipal. 

 

 

3- Els capvespres d'aquest mes de setembre la plaça ha estat tancada sense que hi hagués cap motiu 

concret. Com així? 

 

R: Respon a una sol·licitud de pares i mares d’infants. Ara que ha acabat l’estiu es tornarà a la situació 

anterior. 
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4- Com es troba el tema del passeig dels ametllers? Quan s'arreglarà? Vàrem veure dos decrets tornant 

la garantia, però el mur està talment.  

 

R: Es contestarà a la propera sessió. 

 

 

5- Arribarà la subvenció demanada a l'IDAE? Sinó, feis comptes gastar la partida pressupostada per 

l'enllumenat de Son Serra? 

 

R: Fa pocs dies ha arribat l’escrit de concessió de la subvenció i s’ha contestat la seva acceptació. 

D’aquí a final d’any ha d’estar adjudicat. 

 

 

6- Com està el tema de la depuradora? Va arribar la carta d'IMEDEA abans de les eleccions 

sol·licitant una reunió, s'ha feta? 

 

R: Es facilitarà un registre d’entrada de l’entitat ACUAES (Aguas de las Cuencas de España, S.A.”), 

en el qual s’explica la situació d’aquest assumpte. 

 

 

7- Abans de les eleccions es va netejar Can Feliciano destruint elements que tenim catalogats. Ha 

obert cap expedient l'Ajuntament? 

 

R: No se’n te constància. Es revisarà en el Departament d’Urbanisme. 

 

 

8- Vàrem demanar una reunió per parlar de la policia municipal i no ens heu contestat. Quins comptes 

feis? 

 

R: Es farà quan l’equip de govern ho trobi oportú. 

 

 

9- Com va anar la mesa sindical de dia 12? S'ha arribat a cap acord? 

 

R: S’estudiaran les propostes que es varen debatre. 

 

 

10- Via registre d'entrada (4643/19) vàrem saber que hi ha hagut problemes d'accessibilitat a la platja 

per part de persones amb minusvàlies. Ha fet res l'Ajuntament?  

 

R:  Es mirarà amb el Tècnic de Medi Ambient, Sr. Antoni Nadal. 

 

 

12- On es farà la nova piscina climatitzada de Can Picafort? 

 

R: Es farà a la zona ubicada al costat del pavelló cobert, enfront de les cavallaries. 
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13- Com està l'expedient de revocació de títol de fill il·lustre a en Joan March? 

 

R: Es va dictar acte de caducitat i reinici. Ara s’ha donat trasllat també a la família March. De moment 

no s’han presentat noves al·legacions. 

 

 

14- Hem vist que s'estan canviant les teulades de la portassa de l'escola de música. Qui fa les obres, 

Ajuntament o propietat? 

 

R: Ho fa la propietat. 

 

 

15- Fa un temps vàrem presentar un recurs sobre l'acord de reducció de plusvàlues de forma 

retroactiva. En quin estat es troba? 

 

R: Pendent de resolució pel Ple. No pot concretar quan es durà a terme. 

 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual cosa, com a secretari, don fe. 

 

                

 

Vist i Plau, 

El secretari        El batle  

          

 

 

Nicolau Conti Fuster       Martí Àngel Torres Valls 
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Resum de firmes
Títol: acta Ple 26/09/2019 ord
Descripció: acta Ple 26/09/2019 ord

 Signant 1

 Signant 2
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